
Program 6. zasedání zastupitelstva MČ Opava – Suché Lazce 
konaného dne 29. 8. 2023 v 18:15 hod.

1/6 Zahájení zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
2/6 Schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
3/6 Volba ověřovatelů zápisu a zapisovatelky ze zasedání zastupitelstva MČ Suché 

Lazce
4/6 Kontrola usnesení zastupitelstva MČ Suché Lazce ze dne 30. 5. 2023
5/6       Zpráva starosty o činnosti obce
6/6 Majetkové záležitosti – záměr koupi části pozemku parc.č. 749/24
7/6 Majetkové záležitosti – záměr koupě pozemků (chodmíky)
8/6 Sucholazecké posvícení
9/6 Různé

Závěr

Přítomni dle prezenční listiny: 10

1 / 6 Zahájení zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
- Starosta  obce  zahájil  zasedání  zastupitelstva  MČ  Suché  Lazce  ve  smyslu  §  92 

odstavce 1 zákona číslo 128/2000 Sbírky, o obcích a v souladu s článkem 9 odstavce 
1  Jednacího  řádu  Zastupitelstva  statutárního  města  Opavy  zahájil  6.  zasedání 
Zastupitelstva  městské  části  Opava  –  Suché  Lazce.  V souladu  s  §  93  odstavce  
1 zákona o obcích informoval o místě, době a navrženém programu připravovaného 
zasedání zastupitelstva, a to vyvěšením na úřední desce městské části Opava – Suché 
Lazce, tj. v zákonné lhůtě před zasedáním zastupitelstva, která činí 7 dnů.

- Taktéž konstatoval, že na dnešním zasedání není přítomna – pí Darina Vašková (řádně 
omluvena).  Konstatoval,  že  se  jedná  o  řádné  zasedání  zastupitelstva,  které  bylo 
svoláno  a  vyhlášeno  dle  Jednacího  řádu  Zastupitelstva  statutárního  města  Opavy. 
Zápis  z minulého jednání  zastupitelstva  byl  podepsán určenými ověřovateli  a  proti 
tomuto nebyly vzneseny žádné připomínky. Proto se zápis pokládá za schválený. 

- Dále starosta informoval, že zastupitelstvo bude nahráváno jako audio záznam, který 
bude umístěn na webových stránkách městské části Opava – Suché Lazce.

- Pokud subjekt údajů tj. fyzická osoba, k níž se osobní údaje vztahují, žádá o vypuštění 
osobních a citlivých údajů dle zákona o ochraně osobních údajů, nechť uplatní své 
právo dle poučení na vstupních dveřích sálu kulturního zařízení.

- Zastupitelstvo je usnášeníschopné. 

2 / 6 Schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
- Starosta vyzval zastupitele ke schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché 

Lazce. 
- Zastupitelé souhlasí: 10, zdržel se: 0, nesouhlasí: 0

3 /6 Volba ověřovatelů a zapisovatelky zápisu ze zasedání zastupitelstva 
MČ Suché Lazce

- Zápisem byla pověřena pí Zuzana Kubicová
- Ověřovateli byli zvoleni p. Tomáš Balhar a p. David Vavrečka
- Zastupitelé souhlasí: 10, zdržel se: 0, nesouhlasí: 0



4 / 6 Kontrola usnesení ze dne 30. 5. 2023
- Starosta obce informoval zastupitele o plnění usnesení ze dne 30. 05. 2023. Usnesení 

je průběžně plněno.
- Zastupitelé berou na vědomí: pro 10, proti 0, zdržel se 0

5 / 6 Zpráva starosty o chodu obce.
- Starosta informoval, že 22. 8. 2023 bylo předáno stanoviště a začala oprava chodníku 

podél  ulice Přerovecká.  Faktická  oprava chodníků započala  v pondělí  28.  8.  2023. 
Oprava započala na horním konci obce u čísla orientačního 130. Realizaci chodníků 
provádí firma STRABAG, a. s. Firma bude postupovat z obou stran ulice Přerovecké.  

- Starosta sdělil,  že cesta bude stažena do jednoho jízdního pruhu a bude průjezdná. 
Objízdná trasa bude vyznačená šipkami. 

- Starosta  dále  sdělil,  že  firma  STRABAG,  a.  s.  dělá  vše  proto,  aby  byly  obruby 
chodníku realizovány co nejdříve, aby se mohlo započít s opravou živičného povrchu 
na  ulici  Přerovecká.  Budou  pracovat  4  čety  pracovníků  a  během  jednoho  dne 
zvládnout 100 metrů obrub. Do dvou až tří týdnů by měly být obruby vyměněné a poté 
se začne s výměnou živičného povrchu na ulici Přerovecké. Do konce října 2023 by 
měla být cesta opravená.

- Starosta dále informoval, že původní firma, která vyhrála výběrové řízení na opravu 
chodníků, od smlouvy odstoupila a musela se hledat cesta, jak co nejdříve chodníky 
opravit, aby se zakázka stihla.

- Starosta sdělil, že SMO zadalo výměnu silničních obrub Technickým službám Opava, 
s. r.  o. jako jmenovitou akci a Technické služby, s. r.  o. v rámci subdodávky zadal 
firmě STRABAG, a. s.

- Starosta informoval, že opravu živičného povrchu podél ulice Přerovecká také vyhrála 
firma STRABAG, a. s.

- Starosta  sdělil,  že  co  se  týká  opravy  chodníků,  budou  prováděny  Technickými 
službami Opava, s. r. o. Zatím Technické služby, s. r. o. provádějí opravy chodníků 
v Komárově a po skončení začnou s opravami u nás. 

- Starosta dále informoval, že původně byla zakázka na opravu chodníků vysoutěžena 
za 8 051 921 Kč. Technické služby Opava, s. r. o. provedou zakázku za cca 9 800 000 
Kč. Došlo k navýšení i díky nedostatku v rozpočtu na opravu chodníků podél ulice 
Přerovecká, kterou dělal Ing. Zbyněk Novák.

- Starosta sdělil, že tyto finanční prostředky jsou v rozpočtu MČ Suché Lazce.
- P. David Vícha se dotázal, zda se v projektu opravy chodníků počítá i se snížením 

větších přeskoků, které jsou na chodnících.
- Starosta sdělil, že ano.
- Ing. Václav Skuplík se dotázal na vjezdy, které se budou dělat  nové, neboť se mu 

ozvali lidé, kteří chtějí dělat nový plot.
- Starosta sdělil, že vše bude koordinováno s firmou.
- Ing.  Petr  Žůrek  se  dotázal  ohledně  obrub,  jestli  nějaké  staré  obruby  půjdou  ještě 

v rámci brigády zachránit.
- Starosta sdělil, že reálně tady nejsou žádné použitelné staré obruby a firma je odveze 

k likvidaci na skládku.
- Starosta sdělil, že se dohodl s provádějící firmou, že část chodníkové dlažby na použití 

pro naše občany se v rámci brigády rozebere a uschová v bývalém JZD.
- P. Tomáš Balhar sdělil, že je lépe zjistit, jaký bude o tuto dlažbu zájem.
- Starosta sdělil, že to můžeme vyhlásit  co nejdříve, nechaly by se dvě až tři palety, 

zbytek, ať firma zlikviduje.



- Starosta sdělil, že komunikoval s firmou STRABAG, a. s. ohledně drti. Pokud nějaká 
zůstane, dá se na nejvíce poškozené polní cesty, aby se vyspravily.

- P. Tomáš Balhar sdělil, že je lépe pokládat drť ve větší vrstvě, nemá cenu dělat fleky.
- David Vícha sdělil, že cesta Ke Strážnici kolem pomníku je v špatném stavu a zda se 

plánuje její oprava.
- Starosta sdělil, že na jaře v roce 2024.
- Starosta dále informoval,  že probíhá napojování do splaškové kanalizace.  Od 1.  7. 

2023 byla podepsána nová koncesní smlouva mezi SMO a SMVaK, a. s. a do smlouvy 
byly nově dodány MČ Suché Lazce a Komárov. Se SMO bylo dohodnuto, že občané 
se mohou napojovat do splaškové kanalizace i bez projektové dokumentace, aby se 
nastartovaly procesy v čističce odpadních vod živené splaškovými vodami. 

- Starosta informoval, že požádal SMO o vyjádření, že nebudou sankcionování občané, 
kteří jsou napojeni v kanalizační síti bez smlouvy o odvádění a čistění odpadních vod.

- P. Josef Doboš se dotázal, jaká bude výše stočného.
- Starosta sdělil, že se navýší o 100 %. Momentálně je 60 Kč za m³ a se stočným 120 

Kč.
- P. Josef Doboš se dotázal, jak to bude fungovat, pokud bude mít občan studnu. 
- Starosta sdělil, že předpokládá, pokud je studna hlášena na životním prostředí, že bude 

na ni použit paušální odpočet.
-  Starosta dále sdělil, že každý občan, který se připojí do splaškové kanalizace do února 

2024 má nárok na dotaci ve výši 5 000 Kč.
- Ing.  Petr  Žurek  se  dotázal  na  projektanta,  který  dělá  dokumentaci  k domovním 

přípojkám.
- Starosta  sdělil,  že  pan  projektant  dělá  dokumentaci  etapově,  již  má  devět  etap 

hotových  a  začíná  desátou  etapu  od  Obecního úřadu.  Problém nastal,  že  již  bylo 
hotovo 57 přípojek s kladným stanoviskem od stavebního úřadu i od SMVaK, a. s., ale 
nyní  požaduje  SMVaK,  a.  s.  dokreslit  do  dokumentace  také  dešťové  vody.  Pan 
projektant tedy čeká na vyjádření stavebního úřadu. Projekt by se tímto prodražil cca o 
2 500 Kč. 

- Starosta sdělil, že co se týká odtoku vody a vyčištění příkop kolem Strážnice, bude již 
na to více času a během podzimu se s pracemi započne.

-     Ing. Petr Žurek sdělil, že i cesta na Povihov je ve špatném stavu.
- Starosta sdělil, že pokud budou přebytky asfaltové drti z cesty, nejprve se vyspraví 

cesta k Drůbežárně.
- Ing.  Václav  Skuplík  se  dotázal  na  plánovanou opravu vodovodní  sítě  na  ulici  Na 

Pískovně a Návrší.
- Starosta informoval, že realizace opravy vodovodu na ulici Na Pískovně a Návrší je 

naplánovaná na rok 2025. Nyní se dělá projektová dokumentace. Bude nutné znovu 
rozkopat celou ulici Na Pískovně, kde je opravený asfalt, SMVaK,  a. s. jej budou 
opravovat v celé délce.

- P.  David  Varečka  se  dotázal,  zda  by  bylo  možné,  když  se  bude  realizovat  nový 
vodovod na ulici Na Pískovně, zda by se u obecního hřiště, na cvičišti hasičů, mohl 
umístit hydrant.

- Starosta sdělil, že podá požadavek na umístění hydrantu u obecního hřiště.

- Zastupitelé berou na vědomí: Pro 10, proti 0, zdržel se 0

6/6 Majetkové záležitosti – záměr koupi části pozemku parc. č. 749/24
- Starosta sdělil, že se jedná o pozemek, který je umístěn nad restaurací Heja. Jedná se o 

cestu,  která  vede  přes  soukromý  pozemek.   Pozemek  vlastní  dva  majitelé,  které 



starosta oslovil s nabídkou odkoupení části jejich pozemku, aby se příjezdová cesta 
k chatové oblasti vyřešila. Oba pánové předběžně souhlasili s prodejem pozemku cca 
70 Kč za m². 

- Starosta  sdělil,  že  pokud zastupitelstvo  schválí  záměr  koupi  části  pozemku par.  č. 
749/24,  zašle  majitelům  oficiální  dopis  s nabídkou  odkupu  pozemku  a  zahájíme 
jednání o odkupu pozemku. 

- Starosta dále sdělil, že z rozpočtu MČ Suché Lazce budou hrazeny geodetické práce a 
finanční vypořádání za odkup pozemku.  

- Starosta sdělil, že je rád, že majitelé souhlasili s odkupem pozemku, předpokládá, že 
proces nabytí pozemku bude trvat přibližně rok a poté si mohou majitelé příjezdovou 
cestu ke svým obydlím opravit, jak bylo předem dohodnuto. 

- Ing. Václav Skuplík se dotázal, zda si stěžovaly Lesy ČR, s p. na parkoviště naproti 
restaurace Heja

- Starosta sdělil, že je se stížnosti obeznámen a bude se to řešit na náklady obce.
- Starosta vyzval zastupitele k záměru koupi části pozemku parc. č. 749/24

- Zastupitelé souhlasí. Pro 10, proti 0, zdržel se 0

7/6 Majetkové záležitosti – záměr koupě pozemků (chodníky)

- Starosta sdělil, že obec bude mít zájem odkoupit chodníky, které jsou v soukromém 
vlastnictví, tedy všechny co nejsou v majetku obce. Jedná se cca o 20 pozemků. 

- Starosta informoval, že chce, aby se pozemky zcelily. Pozemky se budou vykupovat 
cca za 300 Kč za metr, výkup pozemku se rozloží do let. O chodníky se v celé délce 
stará obec. 

- Starosta  sdělil,  že  osloví  majitelé  pozemků chodníku a  započne  jednání  o  odkupu 
pozemků.

- Starosta vyzval zastupitele k hlasování o záměru koupě pozemků (chodníky) 
- Zastupitelé souhlasí: Pro 10, proti 0, zdržel se 0

 

8/6 Sucholazecké posvícení
- Starosta sdělil, že o víkendu pořádáme sucholazecké posvícení a vyčleňujeme částku 

na  realizaci.  Částka  se  navýšila  na  200 000  Kč,  která  hlavně  pokrývá  dotaci  na 
kolotoče a podium a jeho ozvučení. 70 000 Kč je paušál pro kolotoče, kdy je snížena 
sazba za kolotoče pro občany na polovinu. Zvukař za pronájem podia a ozvučení za 
pátek a sobotu je 74 450 Kč. Dále jsou to poplatky OSA, které činí cca 10 000 Kč, DJ, 
kapely a dětské programy.

- Starosta sdělil, že pro příští rok by byl rád, kdyby se našli sponzoři na sucholazecké 
posvícení. 

- p. Josef Doboš se dotázal, jaké přijedou kolotoče.
- Starosta  sdělil,  že  lavice,  velký  řetízkový  kolotoč,  malý  řetízkový  kolotoč,  dětská 

manéž a Spideman.
- p. David Vavrečka se dotázal kdo zajištuje občerstvení na posvícení
- Starosta sdělil, že tradičně fotbalisté a restaurace Heja.
- Starosta vyzval zastupitele k hlasování o schválení dotace na sucholazecké posvícení 

ve výši 200 000 Kč.



- Zastupitelé souhlasí: Pro 10, proti 0, zdržel se 0

9/6 Různé
- P. Tomáš Balhar se dotázal,  kdo nyní pracuje na obci.
- Starosta  sdělil,  že  P.  David  Martínek  ukončil  DPČ k 30.  6.  2023.  Nyní  máme na 

výpomoc dvě  osoby,  které  provádějí  veřejně  prospěšné práce  a  ti  nyní  p.  Martinu 
Žůrkovi vypomáhají.

- Starosta sdělil,  že konzultoval s místostarostou vytvoření  nového pracovního místa. 
Otázkou je, zda reálně jsou v obci dva lidé potřeba, když práce je jen v exponovaných 
obdobích jaro a část léta. Zda není vhodnější, oslovit studenty popř. důchodce, kteří by 
měli  v tomto období čas a náročné období bychom zvládli  na dohody o provedení 
práce. Z hlediska rozpočtu MČ je to pro nás výhodnější.

- Mgr.  Martina  Škrobánková  se  dotázala  na  vrbu,  kterou  poškodila  bouřka,  kdo 
poškozené dřevo zlikviduje.

- Starosta sdělil, že s p. Tomášem Elblem již tento problém řešil a obec se postará o ořez 
stromu o odvoz.

- Mgr. Martina Škrobánková se dotázala, zda byl osloven pan Strakoš na nábytek do 
družiny

- Starosta sdělil, že s panem Strakošem je domluvený a jen se doladí detaily.
- Starosta sdělil, že do konce roku budou natřeny hrací prvky na školním hřišti.
- Starosta dále informoval, že po sucholazeckém posvícení nás čekají další akce a to 

vinobraní, kaprobraní a v listopadu zabijačka.
- P.  David  Vavrečka  se  dotázal,  zda  má  obec  zájem  o  zarezervování  termínu  na 

Strážnici, než budou tyto akce obsazeny. 
- Starosta sdělil, že zájem je, bud se udělá letní kino nebo retro diskotéka.
- Mgr. Jiří Friedel se dotázal, zda obec plánuje ples.
- Starosta sdělil, že obecní ples se domluví v září.
- Zastupitelé berou na vědomí:  Pro 10, proti 0, zdržel se 0

Závěr
Tomáš Balhar David  Vavrečka

                     

  



U S N E S E N Í
6. zasedání Zastupitelstva městské části Suché Lazce

konaného dne 29. 08. 2023 v 18:15 hodin
v místo konání, Přerovecká 129/68, Suché Lazce

1/6 ZMČ 23 Zahájení zasedání zastupitelstva 

2/6 ZMČ 23 Schválení programu zasedání zastupitelstva městské části
Zastupitelstvo městské části
1. schvaluje
Program zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
Výsledek hlasování: 
Pro: 10, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0
Usnesení: PŘIJATO

3/6 ZMČ 23 Volba ověřovatelů a zapisovatelky zápisu
Zastupitelstvo městské části
1. volí
Zapisovatelku zápisu pí Zuzanu Kubicovou ze zasedání
zastupitelstva městské části konaného dne 30. 05. 2023
a ověřovatelé
a) P. Tomáše Balhara
b) P. Davida Vavrečku
Výsledek hlasování: 
Pro: 10, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0
Usnesení: PŘIJATO

4/6 ZMČ 23 Kontrola usnesení ze dne 30. 5. 2023
Zastupitelstvo městské části
1. Bere na vědomí
Kontrolu usnesení zastupitelstva MČ Suché Lazce ze dne 30. 05. 2023
Výsledek hlasování: 
Pro: 10 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Usnesení: PŘIJATO

5/6 ZMČ 23 Zpráva starosty o chodu obce
Zastupitelstvo městské části
1. Bere na vědomí
- Informace o zahájení opravy chodníku podél ulice Přerovecká 
- Informace o opravě živičného povrchu ulice Přerovecká
- Informace o původní firmě na opravu chodníku
- Informace o výměně silničních obrub
- Informace o použití chodníkové dlažby pro občany
- Informace o napojování na splaškovou kanalizaci
- Informaci o projektech na splaškovou kanalizaci
- Informaci o úpravě cesty Ke Strážnici



- Informaci o plánované opravě vodovodu na ulic Na Pískovně a Návrší
- Informaci o zřízení hydrantu
Výsledek hlasování: 
Pro: 10, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0
Usnesení: PŘIJATO

6/6 ZMČ 23 Majetkové záležitosti – záměr koupi části pozemku parc. č. 749/24
Zastupitelstvo městské části
Schvaluje záměr koupi části pozemku par.č.749/24
Pro:10 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se1 
Usnesení: PŘIJATO

                                    

 7/6 ZMČ 23 Majetkové záležitosti – záměr koupě pozemků (chodníky)
            Zastupitelstvo městské části

Schvaluje záměr koupě pozemků (chodníky)
. Výsledek hlasování: 

Pro:10, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Usnesení: PŘIJATO

8/6 ZMČ 23 Sucholazecké posvícení
Zastupitelstvo městské části
 Schvaluje dotaci ve výši 200 000Kč na sucholazecké posvícení.
Výsledek hlasování: 
Pro:10 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se:0 
Usnesení: PŘIJATO

9/6 ZMČ 23 Různé

Zastupitelstvo městské části
 
3.Bere na vědomí
- ukončení dohody o provedení práce P. David Martínek
- informace o možnostech nového pracovního místa nebo přijetí 
zaměstnance na DPP
- informace poškození zeleně a její odstranění
- informace o zařízení pro družinu 
- informace o akcích pořádaných MČ Suché Lazce
- informaci o uspořádaní obecní akce na Strážnici a o možnosti 
uspořádat obecní ples
Výsledek hlasování: 
Pro:10 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se:0 
Usnesení: PŘIJATO

Závěr



Mgr. Petr Orieščík Ing. Václav Skuplík 
Starosta MČ Suché Lazce místostarosta MČ Suché Lazce


